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P R O T O K Ó Ł  NR XLVII/13 

z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie 

odbytej w dniu 12 czerwca 2013 roku 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Jana Medyńskiego 
 

 

W sesji uczestniczyło 14 radnych na stan 15. 

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
 

1. Ogrodnik Andrzej   - Burmistrz Kożuchowa 

2. Żyrolis Adam    - Zastępca Burmistrza Kożuchowa 

3. Ponikwia Kazimierz  - Sekretarz Gminy 

4. Piotrowska Jolanta   - Skarbnik Gminy 

5. Szczepankiewicz Katarzyna - Radca Prawny 

6. Zaproszeni goście /Lista obecności w załączeniu./  
 

Do pkt.1. 

Otwarcia sesji o godz. 14.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Medyński 

witając radnych oraz gości. Stwierdził prawomocność obrad. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał proponowany porządek 

obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kożuchów. /numer 

druku XLVII/1/13/ 

3. Sprawy różne.  

4. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. /za – 13/ 

W trakcie głosowania obecnych 13 radnych. 
 

Do pkt.2. lit.a. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kożuchów /numer druku 

XLVII/1a/13/  wraz z autopoprawką. /Autopoprawka w załączeniu./ 
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Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, stwierdził, że 

w autopoprawce nie wskazano wykonawcy czynności które określa § 25. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że nadzór prawny Wojewody 

wzywa do usunięcia zapisów, które wynikają z ustawy. 

Szczepankiewicz Katarzyna - Radca Prawny, poinformowała, że ustawa bezpośrednio 

wskazuje wykonawcę zadań. Przychyliła się do wypowiedzi Burmistrza Kożuchowa. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zapytał 

dlaczego wykreślany jest zapis o podmiocie ponoszącym koszty deratyzacji. 

Szczepankiewicz Katarzyna - Radca Prawny, wyjaśniła, że stoi na stanowisku, iż zapis 

taki wykracza poza kompetencję ustawową. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ" tytułem wstępu wyjaśnił, że przedstawia ostateczną wersję regulaminu 

zaakceptowaną przez nadzór prawny Wojewody. Na chwilę obecną pięć gmin przyjęło 

uchwałę, natomiast pozostałe gminy wyznaczyły terminy sesji tak aby 1 lipca 

funkcjonował zgodny z prawem akt prawa miejscowego. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że Komisję Stałe rady 

Miejskiej w swoich planach pracy zaplanowały punkt „Funkcjonowanie Związku 

Międzygminnego "EKO - PRZYSZŁOŚĆ". Zaproponował, aby na dzisiejszym 

posiedzeniu skoncentrować się wyłącznie na regulaminie. 

Malczyk Piotr – radny, stwierdził, że regulamin nie zawiera zapisu mówiącego  

o zabranianiu m.in. umieszczania afiszy, reklam w miejscach niedozwolonych, 

malowania graffiti na ścianach budynków, odprowadzania ścieków bezpośrednio do 

ziemi itd.. Zapytał, czy brak tego zapisu nie będzie luką w prawie.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że brak tego zapisu nie będzie 

luką prawną. Stwierdził, że każdy właściciel nieruchomości na której np. namalowano 

graffiti ma prawo wszcząć postępowanie, czy złożyć doniesienie. Dodał, że odrębne 

przepisy regulują takie postępowanie. Uchwała reguluje utrzymanie porządku i czystości 

w Gminie z punktu widzenia odpadów komunalnych i wszystkich elementów zawartych 

w II części regulaminu. 

Malczyk Piotr – radny, stwierdził, że nowy regulamin zabrania spalania śmieci np.  

z działki. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 
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PRZYSZŁOŚĆ" wyjaśnił, że generalnie, zgodnie z ustawą, nie można spalać odpadów. 

Nadzór Wojewody zwraca uwagę na dostosowanie regulaminów do wprowadzonej 

ustawy. Nadmienił, że jeżeli mieszkaniec ma piec, to nic wielkiego się nie stanie jeżeli 

spali gałęzie z działki. 

Malczyk Piotr – radny, zapytał, dlaczego nowa ustawa kładzie duży nacisk na 

kompostowanie. Zgodnie z regulaminem nie można kompostować gałązek z żywopłotu, 

tylko należy powiązać je w wiązki i oddać na składowisko. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", poinformował, że okres kompostowania gałęzi o średnicy 3 – 5 cm jest 

bardzo długi. Związek nie ma zamiaru ograniczania właściciela, jedynie daje możliwość 

odbioru gałęzi przez operatora.  

Malczyk Piotr – radny, zapytał w jaki sposób będzie weryfikowane czy dany 

mieszkaniec stosuje się do obowiązujących przepisów. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", wyjaśnił, ze to Związek ma obowiązek odebrania odpadów od każdego 

właściciela. Operator ma obowiązek zgłaszania, że dana nieruchomość nie jest objęta 

systemem zbiórki lub że z ilości odpadów wynika, iż w nieruchomości przebywa więcej 

osób niż zadeklarowano.  

Malczyk Piotr – radny, stwierdził, że kontrola taka nie będzie prosta dla operatora. 

Stwierdził, że w regulaminie jest sprzeczność dotycząca możliwości mycia pojazdów 

ponieważ w jednym miejscu zabrania się, natomiast w części drugiej umożliwia się mycie 

samochodów w przypadku wykonywania czynności na utwardzonym terenie. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że nie można myć samochodów  

w miejscach publicznych. Natomiast nie zabrania na terenie prywatnym, pod warunkiem 

że nie doprowadzi to do degradacji środowiska. Woda nie może być odprowadzona do 

kanalizacji np. deszczowej. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, stwierdził, że 

również ma wątpliwości dotyczące części utrzymania porządku. Poprosił o wskazanie  

w ustawie zapisu mówiącego o zakazie palenia gałęzi na ogródkach działkowych. 

Stwierdził, że część dotycząca Gminy jest zbyt wąska.  

Malczyk Piotr – radny, stwierdził, że jest to martwy przepis. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że w § 26 regulaminu nie ma 
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zapisu mówiącego, że na terenie Gminy Kożuchów zabrania się spalania gałęzi. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", jeszcze raz  wyjaśnił, że ten zapis, w części dotyczącej Związku, nie 

zabrania a jedynie umożliwia  oddanie gałęzi, jeżeli dany właściciel nie ma możliwości 

kompostowania. Związkowi zależy, aby jak najwięcej odebrać gałęzi ponieważ musi 

wykazać się poziomami odzysku odpadów biodegradowalnych. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, zwrócił 

uwagę, że obowiązują również przepisy przeciwpożarowe. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

stwierdziła, że zapis § 5 punkt 7 regulaminu jest absurdalny i budzi kontrowersje. 

Zapytała jak sobie poradzi odbiorca z hałdami gałęzi po przycince wykonanej przez Lasy 

Państwowe. Jakie będą dodatkowe koszty. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", wyjaśnił, że nie ma dodatkowych kosztów. Zgodnie z harmonogramem 

każdy właściciel może oddać sześć worków skoszonej trawy i gałęzie powiązane  

w pęczki. Dwa razy w roku zbierane będą odpady wielkogabarytowe. Od poniedziałku do 

soboty mieszkaniec może odpady dostarczyć do punktu selektywnej zbiórki. W Gminie 

Kożuchów punkt powstanie na terenie P.U.K. Uskom. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że nie można kompostować gałęzi 

o średnicy powyżej 12 cm, chyba że zostaną rozdrobnione, mówi o tym § 5 punkt 4. 

Drozdek Sławomir  – radny, stwierdził, że ustawa nie zabrania palenia gałęzi o większej 

średnicy. Na rozpalenie ogniska należy uzyskać zgodę Straży Pożarnej.  

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, 

przychylił się do wypowiedzi radnego S. Drozdka. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, że większym problemem będzie 

dojazd operatora w celu odbioru odpadów. Zarząd Wojewódzki Ogrodów Działkowych 

musi wskazać miejsce postawienia pojemnika na odpady. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, ze regulamin zabrania 

trzymania zwierząt gospodarskich w mieście Kożuchów, wewnątrz obszaru 

ograniczonego murami obronnymi oraz na terenie nieruchomości zabudowanych 

budynkami wielorodzinnymi. Zapytał, czy na terenie osiedla XXX Lecia PRL ten zakaz 

będzie obowiązywał. 
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Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przypomniał, że ewidencyjnie teren ten jest 

terenem wiejskim. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

przytoczył zapis § 36 ust. 1, pkt 2. Stwierdził, iż nie można ocenić co dla kogo jest 

nieprzyjemne.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, że zapis nie może być 

„ostry” ponieważ nie obowiązuje ustawa odorowa. Przepis można uruchomić  

w momencie wpłynięcia pierwszej skargi. 

Szukiełowicz Zdzisław  – radny, zapytał czy § 36 ust. 1, pkt 6 ma związek z § 35. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zwrócił uwagę, że w § 36 widnieje zapis 

„Na terenach wyłączonych z produkcji rolnej,  innych niż wymienione w § 35…” 

natomiast § 36 generalnie zabrania trzymania zwierząt gospodarskich w mieście. 

Jelinek Marcin  – radny, stwierdził, że na terenach wiejskich co drugi mieszkaniec ma 

kury przy drodze, w odległości około 4 m od terenu publicznego.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zwrócił uwagę, że zapis dotyczy terenów 

wyłączonych z produkcji rolnej.  

Zakrzewski Bronisław  – radny, zapytał  czy mieszkaniec ma obowiązek oddawania 

przeterminowanych leków w punktach do tego przeznaczonych. Jak w praktyce ma 

wyglądać sposób ich odbioru. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", wyjaśnił, że przygotowane jest porozumienie z 33 aptekami w których 

będzie można oddać przeterminowane leki. Mieszkańcy mają obowiązek, w ramach 

świadczonej usługi, oddawania przeterminowanych leków we wskazanych aptekach. 

Zgodnie z ustawą do przechowywania przeterminowanych leków służą czerwone worki  

i specjalne pojemniki zapewnione przez operatora. Regulamin reguluje sposób i terminy 

odbioru różnego rodzaju odpadów. 

Jelinek Marcin  – radny, stwierdził, że jeżeli dobrze zrozumiał to I część regulaminu 

powinna być identyczna dla wszystkich członków Związku. Radni Rady Miejskiej  

w Kożuchowie nie powinni wprowadzać zmian do tej części regulaminu. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", wyjaśnił, że regulamin w takim kształcie przyjęło do chwili obecnej 
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pięć gmin. Nadzór Wojewody nie wszczął postępowania nadzorczego. W przypadku 

wprowadzenia zmian Nadzór wszcząłby postępowanie w zakresie niezgodności.   

Szukiełowicz Zdzisław  – radny, zapytał, jak zakwalifikować odpady w postaci 

pampersów. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", zauważył, że jest wiele pytań dotyczących kwalifikacji. Wszystkich 

odpadów nie da się opisać. Mając na uwadze obowiązek ciążący na Związku  prowadzona 

jest kampania informacyjna. Nadmienił, że pampersy nie podlegają selektywnej zbiórce. 

Zwrócił uwagę, że trzeba wiele lat, aby mieszkańcy nauczyli się prawidłowo segregować 

odpady.  

Szukiełowicz Zdzisław  – radny, stwierdził, że na zachodzie większość butelek jest 

kaucjonowana. Dodatkowym kosztem dla mieszkańca jest odpowiednie przygotowanie 

odpadów do selektywnej zbiórki, m.in. mycie butelek. Kolejnym problemem jest 

ustawienie tylu pojemników w kuchni. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zauważył, że tego typu problemy musi 

rozwiązać sobie każdy mieszkaniec we własnym zakresie. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", zwrócił uwagę, że regulamin nie nakłada obowiązku mycia butelek. 

Opakowanie należy oczyścić z resztek zawartości. Dodał, że na zachodzie funkcjonuje 

tzw. ustawa opakowaniowa, która nakłada opłatę na producenta wprowadzającego 

opakowanie do obrotu. W Polsce opłata taka nałożona jest w przypadku akumulatorów. 

W Niemczech są dziesięciokrotnie wyższe opłaty nakładane za wprowadzanie opakowań 

plastykowych i z tych pieniędzy są one kaucjonowane. Jeżeli w Polsce do każdej butelki 

doliczana będzie kwota 0,50 zł. to firmę będzie stać postawić automat, aby mogła 

wykazać się recyklingiem. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, złożył wniosek o zamknięcie 

dyskusji. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zauważył, że można dyskutować  

i wprowadzać zmiany do II części regulaminu. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", nadmienił, że uchwalony regulamin, można zmienić. Burmistrz 

Kożuchowa, jako osoba reprezentująca Gminę w Związku  może przekazywać wnioski 
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Radnych. 

Ponikwia Kazimierz - Sekretarz Gminy, stwierdził, iż rozumie, że wszelkie wątpliwości 

dotyczące całości regulaminu zgodnie z prawem wnosi się do Rady Miejskiej  

w Kożuchowie. Dodał, że nie chce wnikać do I części regulaminu ponieważ ma on być 

jednakowy dla wszystkich członków Związku, Nadmienił, iż ma inny pogląd na ten 

temat. Wrócił do tematu gałęzi. Stwierdził, iż zapis ten jest nadinterpretacją prawa, jest to 

wewnętrzne uregulowanie Związku Międzygminnego ponieważ żaden przepis prawa nie 

mówi w jaki sposób gałęzie należy zagospodarowywać. Przychylił się do wypowiedzi 

Radnej J. Wiśniewskiej, która twierdzi, że zgodnie z zapisem regulaminu gałęzi nie 

można kompostować. Dodał, że na chwilę obecną większość mieszkańców Gminy nie 

będzie wiedziała co z tym zrobić. Jeżeli Związek będzie restrykcyjny, to może dochodzić 

co w tym zakresie się dzieje. Dodał, że nie zgadza się z zapisem, iż opakowania po 

środkach ochrony roślin należy składać do plastykowych pojemników a Związek będzie 

je odbierał, ponieważ zgodnie z  Ustawą o ochronie roślin, odpady takie podlegają 

zwrotowi do sprzedającego. Podsumował, że skoro nie można wprowadzać zmian, to 

określone punkty można skarżyć do Sądu Administracyjnego za pośrednictwem Rady 

Miejskiej w Kożuchowie.    

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", wyjaśnił, że obowiązek oddawania producentowi pustych opakowań po 

środkach ochrony roślin dotyczy rolników których przedmiotem działalności jest 

gospodarstwo rolne. Związek nie zajmuje się takimi podmiotami. Związek nie odbiera 

wiórów ze stolarni, opakowań po smarach i olejach z zakładów mechanicznych itp. 

Podmioty takie muszą podpisać odrębną umowę cywilnoprawną z operatorem. Związek 

daje możliwość gospodarstwom domowym oddania takich opakowań w ramach 

selektywnej zbiórki.  

Szukiełowicz Zdzisław  – radny, stwierdził, że w regulaminie nie zostały ujęte zapisy 

dotyczące cmentarzy.  

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", wyjaśnił, że cmentarz jest jednym z rodzajów nieruchomości 

niezamieszkałych, które traktowane są zgodnie ze złożoną przez właściciela lub zarządcę 

deklaracją.    
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Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy z butelek należy zrywać etykiety. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", wyjaśnił, że butelka musi być zgnieciona i opróżniona, może być 

zakręcona, etykietki nie należy zrywać.  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

zapytała, co robimy z pojedynczymi odpadami po  środkach ochrony roślin  

w gospodarstwach domowych. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ",  wyjaśnił, że odpadów takich nie należy mieszać z plastykiem. 

Opakowania można zbierać i oddać podczas selektywnej zbiórki przeprowadzanej dwa 

razy w roku lub w każdej chwili można dostarczyć do punktu selektywnej zbiórki. Dodał, 

że w ramach stawki zawarta jest całość opłat. Mieszkaniec nie ponosi dodatkowych 

kosztów.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zwrócił 

uwagę, że część kalendarzy nie trafiło do skrzynek pocztowych. W blokach kalendarze 

leżały na schodach. Zapytał, czy informacje szczegółowe m.in. dotyczące opłat trafią 

bezpośrednio do każdego mieszkańca. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", zapewnił, ze sprawdzi dlaczego tak się stało. Dodał, że informacje 

szczegółowe, w celu ograniczenia kosztów, rozprowadzone zostaną wspólnymi siłami np. 

przy pomocy sołtysa, gońca. Szczegóły techniczne zostaną dopiero ustalone.  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

zapytała, czy jest możliwość czasowego wypowiedzenia umowy. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", wyjaśnił, że każdy właściciel nieruchomości ma prawo i obowiązek  

w ciągu dwóch tygodni zgłaszać każde zmiany dotyczące ilości osób zamieszkujących. 

Jeżeli osoba nie zamieszkuje nie ponosi opłat. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy operator będzie wjeżdżał w uliczki w celu odbioru odpadów. 
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Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", wyjaśnił, że operator ma obowiązek odebrania odpadów z posesji, 

chyba, że jest to niemożliwe z przyczyn niezależnych od operatora. 

Jelinek Marcin  – radny, stwierdził, że mimo, iż wszyscy będą płacili tyle samo, to 

częstotliwość wywózki jest różna. Zauważył, że jest to niesprawiedliwe. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", wyjaśnił, iż sam podział na nieruchomości jednorodzinne  

i wielolokalowe wymusza ustawa. Natomiast nie można jednoznacznie stwierdzić gdzie 

ponoszone są niższe koszty. Dodał, że mimo, iż w budynkach wielolokalowych wytwarza 

się więcej śmieci, to ich wywózka jest prostsza i tańsza. Próba wprowadzenia kolejnego 

różnicowania  spowoduje jeszcze większą eskalację problemów.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał 

czy mieszkańcy którzy kompostuję odpady nie powinni płacić niższej stawki. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ", powtórzył, że Związek nie może różnicować stawki w zależności od 

ilości oddawanych odpadów. Osoby deklarują kompostowanie odpadów w związku z tym 

zwalniane są z obowiązku oddawania odpadów biodegradowalnych.   

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał 

czy mieszkaniec otrzyma przeźroczyste worki do odbioru odpadów wielkogabarytowych. 

Wiater Grzegorz - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego "EKO - 

PRZYSZŁOŚĆ",  powiedział, ze takie worki każdy mieszkaniec musi zabezpieczyć sobie 

we własnym zakresie z uwagi na trudności w określeniu rozmiarów niezbędnych do 

umieszczenia w procedurze przetargowej. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. /za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się 

od głosu - 6/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 

Tryb głosowania jawny. 
 

Do pkt.3. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, z uwagi na pokrywające się 

zagadnienia w planach pracy, zaproponował zwołanie, w miesiącu czerwcu, wspólnego 
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posiedzenia Komisji Poinformował, że Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady 

Miejskiej złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Sprawozdanie z 

wyjazdowego posiedzenia Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej w Kożuchowie – stan 

świetlic wiejskich.” Poprosił o wyrażenie stanowiska  czy punkt powinien być 

rozpatrywany na sesji, czy na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, uzasadnił, 

że punkt powinien być przedstawiony na sesji, ponieważ sołtysi i mieszkańcy chcieliby 

zapoznać się z tym sprawozdaniem. Zapewnił, że prezentacja będzie krótka. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż uważa, że czas trwania 

Komisji może być nieograniczony, natomiast sesje nie powinny rozlegać się na 5 – 6  

godzin. Przypomniał, że każdego roku w miesiącu sierpniu odbywały się posiedzenia 

podczas których wizytowane były placówki oświatowe, świetlice itp. Na sesji sierpniowej 

przedstawiane były sprawozdania. Powiedział, że wiele świetlic wymaga wkładu pracy. 

Jeżeli Radni chcą się  dowiedzieć jakie są prowadzone działania i jakie wnioski złożono 

to Wydział Funduszy i Rozwoju jest do dyspozycji. 

Drozdek Sławomir  – radny, zaproponował wprowadzenie punktu do porządku 

wspólnego posiedzenia Komisji, dodał, że można zaprosić na posiedzenie sołtysów. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

zaproponowała omówienie tematu w miesiącu sierpniu. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przychylił się 

do wypowiedzi radnej J. Wiśniewskiej. 

Jelinek Marcin  – radny, zaproponował, przedstawienie informacji podczas przerwy  

w Sesji. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zapytał, czy 

Komisja złożyła wnioski z wyjazdowego posiedzenia. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, wyjaśnił, 

że planował złożenie wniosków po przedstawieniu sprawozdania. 

Malczyk Piotr – radny, stwierdził, że radni wiedzą jaki jest stan świetlic wiejskich i jaki 

ogrom pracy trzeba tam włożyć. Dodał, ze nie rozumie celowości wprowadzania punktu 

do porządku obrad Sesji. Być może ma to na celu wywołanie kolejnej burzy. 

Zaproponował wykonanie konspektu z którym zapoznają się radni. 
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Szukiełowicz Zdzisław  – radny, nie zgodził się z wypowiedzią radnego P. Malczyka. 

Stwierdził,  że w roku bieżącym nie uczestniczył w przeglądzie świetlic. Dodał, że 

sytuacja jest analogiczna do sytuacji zabytków. Z godziny na godzinę sytuacja się 

zmienia, dlatego radni muszą wiedzieć co się dzieje, aby odpowiadać na pytania 

mieszkańców. Uważa, że wniosek Komisji jest uzasadniony. Pewne rzeczy nie są 

przyjmowane przez radnych. Stwierdził, że jeżeli kogoś ogranicza czas, to nie powinien 

startować w wyborach. 

Malczyk Piotr – radny, zwrócił się do radnego Z. Szukiełowicza, że dokładnie zdaje 

sobie sprawę ze stanu świetlic w Solnikach, Lasocinie a także z tym co się tam dzieje. Nie 

musi mu radny Z. Szukiełowicz przedstawiać realiów w jakich się znajdują, ponieważ  

interesuje się tymi obiektami. Stwierdził, że może uczestniczyć w posiedzeniu 15 godzin 

tylko co to zmieni. Skąd wziąć środki na remont świetlic. Każdego roku pisze wnioski do 

budżetu. Kolejne przedstawienie tematu nie pomoże w  poprawieniu ich stanu. 

Szukiełowicz Zdzisław  – radny, stwierdził, że uzależnione jest od głosów większości 

radnych czy środki zostaną zabezpieczone w budżecie.  

Staroszczuk Andrzej – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że  

z wyjazdowego posiedzenia powinien być sporządzony protokół z wnioskami. Protokół 

należy złożyć Burmistrzowi, aby mógł ustosunkować się do sytuacji.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

powiedział, że wnioskował o wprowadzenie punktu do porządku obrad w miesiącu maju. 

Wnioski dotyczące świetlic należy złożyć do miesiąca września, ponieważ w tym 

terminie składa się wnioski do budżetu na rok 2014. Zaproponował, wprowadzenie 

punktu na Sesji bez prowadzenia dyskusji. Poprosił o przegłosowanie formalnego 

wniosku Komisji. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przychylił się 

do wniosku Komisji Wsi i Rolnictwa.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, po przeprowadzonej dyskusji podjął 

decyzję, iż punkt „Sprawozdanie z wyjazdowego posiedzenia Komisji Wsi i Rolnictwa 

Rady Miejskiej w Kożuchowie – stan świetlic wiejskich.” Zostanie wprowadzony do 

porządku obrad Sesji w miesiącu czerwcu.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że złożony został wniosek 

na kapitalny remont świetlicy w Lasocinie. Trwają nabory wniosków w ramach których 
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Gmina złoży dwa wnioski tj. na  wykonanie kompleksu sportowo – rekreacyjnego  

w Mirocinie Dolnym oraz remont świetlicy wiejskiej w Studzieńcu. 

Zapewnił, że zna sytuację każdej świetlicy w Gminie. Gmina przygotowuje się do 

sprzedaży obiektu świetlicy w Książu Śląskim. Uzgodniono, że na działce 60/5, po 

uzupełnieniu w planie zapisu umożlwiającego budowę obiektów kulturalno-oświatowych, 

za środki ze sprzedaży obiektu świetlicy rozpoczną się prace związane z budową nowej 

świetlicy. Zapewnił, że jeżeli zostaną pozyskane środki z PROW, to świetlica zostanie 

wybudowana.  

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, zapytał, 

czy będzie dofinansowane wykonanie elewacji kościoła w Stypułowie. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, że miejscowość Stypułów ma 

możliwość pozyskania środków, ale beneficjent, w tym przypadku Parafia Rzymsko-

katolicka, musi złożyć wniosek.   

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, zapytał, 

czy we wrześniu można poruszyć tą sprawę, aby zabezpieczyć środki na udział własny. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, twierdząco odpowiedział na zadane pytanie 

dodał, że wniosek można złożyć najwcześniej na rok 2015. 

Perdian Halina  – radna, zapytała gdzie będzie postawiony pomnik Salomona Majmona. 

Uzupełniła, że otrzymała informację, iż pierwsza propozycja umiejscowienia pomnika  

w centralnym miejscu została zmieniona przez Burmistrza Kożuchowa. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, iż jako osoba gospodarująca 

mieniem nie uznał, za stosowne umieszczenie pomnika filozofa, nauczyciela dzieci 

rodziny Von Kalckreutha mieszkającej w Podbrzeziu Dolnym. Stwierdził, że centralne 

miejsce będzie miejscem rekreacyjnym. Dodał, że obawiał się niszczenia pomnika 

postawionego w tym miejscu. Stwierdził, że pomnik nigdy nie znajdował się  

w centralnym punkcie. Wspólnie z Prezesem Towarzystwa Przyjaciół Ziemi 

Kożuchowskiej ustalono, że pomnik postawiony będzie na skwerze na którym już stoi 

inny pomnik. 

Perdian Halina  – radna, stwierdził, że myślała iż na tym skwerze powstanie plac zabaw. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że plac zabaw jest projektowany  

i powstanie na skwerze od strony dawnego PGR. 
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Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, zapytał, 

czy na 2014 rok planowane jest choć jedno zadanie, które będzie wykonywane  

w Stypułowie. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że wskaźniki wynikające  

z ustawy są drastyczne, dlatego nie ma zbyt wielkiego pola manewru. Możliwości 

finansowe będą uzależnione od wykonania dochodów ze sprzedaży mienia. Przypomniał, 

że złożony został wniosek na modernizację targowiska, na remont świetlicy w Lasocinie 

oraz będzie składany wniosek na przebudowę ul. Kraszewskiego. Są to trzy potężne 

zadania determinujące budżet. Można mówić o drobnych remontach, ale nie  

o inwestycjach. W 2015 – 2016 planowane jest wykonanie dokumentacji na 

termomodernizację szkoły w Stypułowie i w Mirocinie Dolnym. W chwili obecnej 

oceniany jest wniosek na termomodernizację Szkoły Podstawowej nr 2 i Przedszkola nr 1 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że w budynku po 

PKP, którego wolę przejęcia wyrażali radni na ostatniej Sesji, znajdują się dwa zadłużone 

mieszkania, nałożono kilkanaście nakazów nadzoru budowlanego z uwagi na stan 

techniczny. Poprosił o odniesienie się do tych informacji. 

Żyrolis Adam - Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że uchwała daje Gminie 

możliwość przejęcia. Do przejęcia potrzebne są dokumenty o które wnioskowano. Po 

przedstawieniu dokumentów /m.in. oceny stanu technicznego, książki obiektów, nakazów 

nadzoru budowalnego itp./ i po  zapoznaniu się z nimi zostanie podjęta decyzja  

o przejęciu. Zapewnił, że zaległości finansowe nie będą przejęte przez Gminę. PKP 

rozliczy mieszkańców w sposób jaki uzna za stosowny. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że w ulicy Traugutta 

znajdują się ogromne dziury po zimie. Poprosił o interwencję.  

Żyrolis Adam - Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że po zimie ilość 

napraw jest przerażająca. Ulica Traugutta najprawdopodobniej zostanie naprawiona do 

końca czerwca.  

Sesję zakończono o godzinie 16.00 
 

Protokołowała                       Przewodniczący Rady Miejskiej         

 

 Kinga Kukuć                                                 Jan Medyński  


